
PROTOKÓŁ  Nr 38/2018 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

które dobyło się 15 lutego  2018 roku, godz. 12.30. 
w sali konferencyjnej  Starostwa Powiatowego w Radomiu 

 
Przewodniczący Komisji  -  Łukasz Figura 
Protokolant                        -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło 7 
członków Komisji na ustawową liczbę 7, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 
Następnie przedstawił porządek dzienny posiedzenia: 
 
1. Kontrola realizacji uchwał Zarządu i Rady Powiatu za II półrocze 2017 r. 
2. Sprawy różne. 

 
Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się  porządek dzienny posiedzenia został 
przyjęty. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – kontrola realizacji 
uchwał Zarządu i Rady Powiatu za II półrocze 2017 r. 
 
Komisja do kontroli wybrała nw. uchwały: 
 
- Nr 427/2017 Zarządu Powiatu Radomskiego z dnia 17.11.2017r. w sprawie zajęcia 
stanowiska w przedmiocie wniosku Wójta Gminy Kowala Pana Tadeusza Osińskiego na 
całkowite lub częściowe zwolnienie z opłat za wydanie dowodu rejestracyjnego lub prawa 
jazdy w związku z dokonaniem z urzędu zmian numeracji porządkowej nieruchomości i 
nadaniem nazw ulic w m. Walentynów, Romanów, Stawki w gm. Kowala, 
 
- Nr 446/2017 Zarządu Powiatu Radomskiego z dnia 30.11.2017r. w sprawie 
rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na powierzenie organizacji pozarządowej 
prowadzenia w 2018 roku punktów nieodpłatnej pomocy prawnej. 
 
Naczelnik Wydziału Organizacji i Nadzoru Robert Bębenek poinformował, że zgodnie z 
ustawą o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz edukacji prawnej na terenie powiatu 
radomskiego zostało zorganizowanych 6 punktów pomocy prawnej z czego, zgodnie z 
przepisami ustawy, prowadzenie połowy punków należy powierzyć organizacjom 
pozarządowym pożytku publicznego. Wyłonienie takiej organizacji, zgodnie z przepisami o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie, następuje w drodze konkursu. Taki konkurs 
odbył się w listopadzie ubiegłego roku, ponieważ obowiązek wybrania organizacji jest do 
końca listopada roku poprzedzającego przedmiot konkursu. Poinformował, że kolejny rok 
trzy punkty zlokalizowane w Iłży, Zakrzewie i Skaryszewie będzie prowadzić Stowarzyszenie 
Inicjatyw Samorządowych z Lublina. W konkursie prawidłowo  zostało złożonych sześć 
ofert, siódma została złożona po terminie. W ogłoszeniu o konkursie były określone kryteria 
oceny ofert i organizacja z Lublina otrzymała największą liczbę punktów. Organizacja 
zadeklarowała, że porad będą udzielali radcowie prawni i adwokaci. Zgodnie z przepisami 
ustawy w punktach prowadzonych przez organizacje pozarządowe porad mogą udzielać także 
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doradcy podatkowi i osoby które nie mają tytułu adwokata lub radcy prawnego  ale ukończyły 
studia wyższe prawnicze, mają doświadczenie. Ponadto Fundacja ma bogate doświadczenie 
jeśli chodzi o realizację różnych programów, także ogólnopolskich w których jednym z 
elementów było świadczenie pomocy prawnej dla obywateli. Poinformował, że umowa z tą 
organizacją została podpisana 7 grudnia 2017 roku. Pomoc prawna jest realizowana.  

Poinformował, że w roku ubiegłym w przypadku punktów prowadzonych przez 
organizację pozarządową porad prawnych udzielono w następującej ilości: 
- punkt w Iłży 91 porad, 
- punkt w Skaryszewie 102 porady, 
- punkt w Zakrzewie 43 porady. 
Dziedziny  z których były udzielane porady prawne prowadzone przez organizację 
pozarządową to: 
- prawo rodzinne - 17, 
- sprawy dot. separacji i rozwodów – 15, 
- alimenty – 28, 
- z zakresu prawa pracy – 14, 
- z zakresu prawa cywilnego – 219, 
- z prawa rzeczowego – 64, 
- z zakresu prawa spadkowego – 51, 
- ubezpieczenia społeczne – 17, 
- z zakresu prawa administracyjnego – 7, 
- z prawa karnego 21, 
- z zakresu prawa podatkowego 1, 
- inne dziedziny niesklasyfikowane 11. 

Większość porad udzielana była w czasie około 30-60 minut  ( 87 porad ) powyżej 1 
godz. – 86, porady trwające do 30 min. -53 oraz poniżej 15 min. – 9. 

Zdecydowana większość osób które przyszły po poradę prawną  to osoby starsze, 
powyżej 65 lat.  W wieku do 26 lat – 8 osób oraz w wieku 27-64 lata – 18 osób. Ze względu 
na płeć : kobiety – 24, mężczyźni – 13. Najwięcej porad udzielono osobom z wykształceniem 
średnim ogólnokształcącym.  
 
Przewodniczący Komisji  zapytał, czy były sygnały odnośnie wadliwego funkcjonowania 
punktów pomocy prawnej.  
 
Naczelnik Wydziału Organizacji i Nadzoru Robert Bębenek poinformował, że tylko raz 
odnośnie tego że przez jeden dzień w punkcie nie było osoby która miała pełnić dyżur. Radcy 
i adwokaci w takich przypadkach mają obowiązek zapewnienia zastępstwa.  
Pojawiły się także uwagi dotyczące sposobu udzielania porad. Stwierdził, że są to kwestie 
indywidualne, zależą od tego jak osoby potrzebujące porad to odbierają.  
Poinformował, że było wiele przypadków kiedy to po poradę przychodziły osoby do tego nie 
uprawnione. 
 
Radna Ewa Brzezińska zapytała kto jest uprawniony do skorzystania z bezpłatnej porady 
prawnej.  
 
Naczelnik Wydziału Organizacji i Nadzoru Robert Bębenek poinformował, że osoby do 
26 roku życia, powyżej 65 lat, weterani, kombatanci, osoby które w okresie 12 miesięcy 
poprzedzających poradę prawną pobierały świadczenie z pomocy społecznej, a także osoby 
które dotknęła klęska żywiołowa.  
 
Radna Ewa Brzezińska zapytała w jakie dni w poszczególnych gminach są udzielana porady 
prawne. 
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Naczelnik Wydziału Organizacji i Nadzoru Robert Bębenek poinformował, że codziennie 
po 4 godziny. (od godz. 8 do 12 lub 9 do 13) 
Następnie poinformował, że prowadzenie punktów nieodpłatnej pomocy prawnej to zadanie 
zlecone na które powiat otrzymuje dotacje. 97% tej dotacji jest przeznaczona na 
wynagrodzenia dla radców prawnych i adwokatów oraz organizacji pozarządowej, a 3% na 
obsługę techniczną.  
 
Przewodniczący Komisji  zapytał, czy są określone ramy czasowe tego projektu dot. 
bezpłatnych porad prawnych.  
 
Naczelnik Wydziału Organizacji i Nadzoru Robert Bębenek poinformował, że nie ma ram 
czasowych. W ustawie zostało określone finansowanie zadania do roku 2025.  
 
Więcej pytań do powyższej uchwały nie zgłoszono.  
 
 
Następnie Przewodniczący Komisji poinformował, że Rada Gminy w Kowali dokonała z 
urzędu zmian numeracji porządkowej nieruchomości oraz  nadała nazwy ulicom położonym 
w  miejscowościach: Walentynów, Romanów oraz Stawki. Wójt Gminy Kowala zwrócił się 
do Starostwa o całkowite lub częściowe zwolnienie z opłaty za wydawanie prawa jazdy oraz 
dowodu rejestracyjnego mieszkańcom którym zgodnie z uchwałą Rady Gminy dokonano 
zmian  w adresie zamieszkania.  
Zapytał, czy jest obowiązek wymiany prawa jazdy oraz dowodu rejestracyjnego przy zmianie 
adresu. Jakie ma to negatywne skutki dla mieszkańców.  
 
Naczelnik Wydziału Komunikacji Leszek Góźdź poinformował, że jest ustawowy 
obowiązek wymiany dokumentu ciągu 30 dni jeżeli nastąpiła zmiana w tym dokumencie.  
 
Radna Ewa Brzezińska zapytała jakie mogą być skutki jeśli nie dokona się wymiany 
dokumentu.  
 
Naczelnik Wydziału Komunikacji Leszek Góźdź poinformował, że dokument może zostać 
zatrzymany przez organ kontrolujący.  
 
Przewodniczący Komisji  zapytał, czy nie było woli zwolnienia mieszkańców z opłat za 
wymianę dokumentów.  
 
Naczelnik Wydziału Komunikacji Leszek Góźdź poinformował, że nie, gdyż Zarząd 
Powiatu uznał iż to nie jest decyzja jednorazowa. Kwestie zmian nazwy ulic czy nadawania 
ulic miejscowościom gdzie do tej pory nie było są coraz bardziej powszechne i środki które 
powiat otrzymuje z tytułu wymiany dokumentów w pewnym stopniu są przewidywane w 
budżecie.  W omawianym przypadku dokonano analizy z której wynika iż wymiana 
dokumentów spowodowana uchwałą Rady Gminy Kowala  tylko dla dwóch miejscowości                
( trzeciej nie było w systemie )  kosztowałaby około 50 tys. zł. W związku z tym, że są to 
decyzje podejmowane przez rady poszczególnych gmin to Zarząd Powiatu wniosek wójta 
Kowali rozpatrzył negatywnie. Zarząd nie dopuszcza, aby rady te wpływały na budżet 
powiatu, bo tak by to było, że rada gminy decyduje o nadaniu w danej miejscowości ulic a 
koszty tego ponosiłby powiat. Stwierdził, że takie same możliwości ma wójt który koszty 
mógłby pokryć ze środków własnych.  
 
Więcej pytań do powyższej uchwały nie zgłoszono.  
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Komisja nie zgłosiła uwag do realizacji skontrolowanych uchwał. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne. 
 
Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyjęła protokół Nr 
37/2017 z dnia 18 stycznia br. 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący zamknął                           
38 posiedzenie Komisji Rewizyjnej o godz. 13.15. 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                                    / - / Łukasz Figura 
 

 

 


